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РЕКОНСТРУКЦИЯ АЦЕТИЛЕНОВОЙ СТАНЦИИ ОАО «ЗАВОД УРАЛТЕХГАЗ»

Раст во рён ный аце ти лен в бал ло нах яв ля ет ся вост ре бо ван ной про дук ци ей да же
в ус ло ви ях сни же ния объ ё мов про мыш лен но го про из во д ства. Это обус лов ле но
вы со ки ми тем пе ра ту рой и мощ ностью пла ме ни, ско ростью его го ре ния и дру ги -
ми свой ства ми, не об хо ди мы ми в тех но ло ги чес ких про цес сах га зоп ла мен ной об -
ра бот ки ме тал лов. На за во де ре ши ли про вес ти ре ко н струк цию аце ти ле но вой
стан ции. Об нов ле ние обо ру до ва ния поз во лит су ще ст вен но сни зить рас ход га зо -
об раз но го азо та на тех но ло ги чес кие нуж ды, пот реб ле ние элект ро э нер гии и
тру до вые зат ра ты, по вы сить ка че ст во аце ти ле на и рас ши рить воз мож нос ти
аце ти ле но вой стан ции. При её ре ко н струк ции бу дет внед ре на мно гос та дий ная
очист ка аце ти ле на от аг рес сив ных при ме сей, осуш ка его в ад сор бе рах с ре ге не -
ра ци ей ад сор бен та об рат ным по то ком су хо го аце ти ле на. На предп ри я тии так -
же соз да дут учас ток аце то ни ро ва ния и ре мон та бал ло нов с уп рав ле ни ем тех -
но ло ги чес ки ми про цес са ми с по мощью элект рон ной стан ции. Ре ко н струк ция
аце ти ле но во го про из во д ства обус лов ле на не об хо ди мостью по вы ше ния кон ку -
рен тос по соб нос ти га зо бал лон ной про дук ции. Для это го бу дет обес пе че но по вы -
ше ние ка че ст ва га за и бе зо пас нос ти, сни же ние се бес то и мос ти про дук ции и рас -
ши ре ние воз мож нос тей аце ти ле но вой стан ции. Ре ко н струк ция аце ти ле но во го
про из во д ства пот ре бо ва ла при об ре те ния сов ре мен но го обо ру до ва ния, боль ших
ка пи таль ных зат рат и по вы ше ния ква ли фи ка ции пер со на ла до уров ня но вой
тех ни ки.
Клю че вые сло ва: Аце ти лен. Бе зо пас ность. Бал ло ны. Аце то ни ро ва ние. Очист ка.
Осуш ка. Ре ко н струк ция.
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A RECONSTRUCTION OF THE ACETYLENE STATION BY «ZAVOD URALTECHGAZ»

Dissolved acetylene in cylinders is an in�demand product even in the conditions of
decline of industrial production volumes. This is due to high temperature and power of
flame, by speed of his burning and other properties, necessary in the technological pro-
cesses of metal flame treatment. The plant decided to renovate the acetylene station.
Updating of equipment will allow substantially to reduce the expense of gaseous nitro-
gen on technological needs, consumption of electric power and labour expenses, to
improve quality acetylene and extend possibilities of the acetylene station. Upgrading
equipment will significantly reduce the consumption of gaseous nitrogen for technologi-
cal needs, the consumption of electricity and labor costs, improve quality and increase
the capacity of acetylene plant. In its reconstruction will be introduced multi�stage
purification of acetylene from aggressive impurities, drying it in the adsorbers with
regeneration of the adsorbent reverse flow of dry acetylene.On the plant also will create
the area of acetonation and repair of cylinders with control of technological processes
using electronic station. The reconstruction of acetylene production is due to the necessity
of increase the competitiveness  of gas cylinder production . This will improve the quality
of gas and safety, reduce production costs and empowering acetylene plant. The recon-
struction of acetylene production demanded acquisition of modern equipment, heavy
capital costs and improve staff skills to new technology.
Keywords: Acetylene. Safety. Cylinders. Acetonation. Cleaning. Drying. Recon -
struc tion.


